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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 2. april 2012 stil-
let følgende spørgsmål nr. 226 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 
efter ønske fra Esben Lunde Larsen (V)

Spørgsmål 226:

”I fald den danske kartoffelproduktion oplever nedgang som følge af de højere pesticid-
afgifter, jf, Dagbladet Børsen 6. marts 2012, bedes ministeren gøre rede for, hvordan en 
øget import af kartofler produceret med en højere pesticidbelastning end danskproduce-
rede kartofler stiller danske forbrugere?”

Svar:

Med henvisning til besvarelsen af spørgsmål 225 er det min vurdering, at omlægningen 
af pesticidafgiften, sammen med de støtteforanstaltninger der er besluttet, i sig selv vil 
få meget begrænset indflydelse på kartoffelbranchens konkurrencesituation og hermed 
på en eventuel forskydning mellem hhv. import og eksport af kartofler.

Der konstateres generelt et lavt niveau af rester af sprøjtegift i frugt og grønt, der om-
sættes på det danske marked, og heraf meget få fund, der overskrider de maksimale 
grænseværdier.

Således vurderer Fødevarestyrelsen og DTU Fødevareinstituttet, at de pesticidrester, der 
kan forekomme i fødevarer på det danske marked, ikke bør give forbrugeren anledning 
til sundhedsmæssige bekymringer.
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